
Kostel sv. Vavřince 

Domašov u Brna 

První čtení: Iz 10,5-7; evangelium Mt 11,25-27 

 

17. července 2024 

Kázání – kardinál Michael Czerny S.J. 
 

Drazí bratři a sestry, milí přátelé, když se modlíme vyznání víry, říkáme: 

„Věřím v jednoho Boha, Otce všemohoucího, stvořitele nebe i země“ a je to 

skutečně pravda. Bůh je všemohoucí. Stvořitel nebe a země je daleko větší, než 

si dokážeme představit.  

 

V dnešním evangeliu Ježíš oslovuje Boha tím velmi přátelským a nesmírně 

vřelým způsobem. „Abba“ znamená tatínek, což je oslovení, jakým se obracejí 

děti na své rodiče. O téhle úžasné skutečnosti můžeme dlouze rozjímat, totiž že 

Bůh stvořitel nebe a země je vlastně náš Tatínek. 

 

Ježíšovi v jeho době významní a mocní lidé nerozuměli. Jeho učení o Bohu jako 

našem milujícím Otci a o tom, že je naším Spasitelem, odmítali. Samozřejmě že 

z toho, že ho vůdcové, „moudří a učení“, nechápou, byl Ježíš velmi zklamaný. 

Nicméně děti mu rozumí.  

 

Co je to, čemu děti daleko lépe rozumí, a co může nám dříve narozeným pomoci 

přijmout, pochopit a žít Ježíšovo poselství? Děti chápou srdcem, věří dospělým, 

kteří je milují. Neovládají je předsudky a jsou otevřené životu.  

 

Tyto myšlenky jsou pro mě zvláště významné zde, v Domašově. Ve třicátých a 

čtyřicátých letech místní obyvatelé totiž velmi srdečně přijali mezi sebe mé 

rodiče Egona Czernyho (1911-1992) a Winifred Hayekovou (1918-2005). Před 

devadesáti lety vlivní a mocní lidé tohoto světa způsobili konflikt mezi česky a 

německy mluvícími a všem přikazovali, aby nenáviděli lidi, kteří byli Židy. Vaši 

prarodiče, příbuzní a rodáci však následovali raději své vlastní srdce a mé rodiče 

přijali. Tak jako to dělají spontánně děti, přehlíželi všechny rozdíly, přijali je, a 

poskytli jim útočiště, podporu a ochranu. 

 

Takže podobně jako Ježíš děkuje v dnešním evangeliu svému Tatínkovi, naše 

rodina vždycky děkovala Pánu Bohu a byla tolik vděčná lidem v tomto městě. 

Své vděčné vzpomínky si odnesli s sebou do Kanady, posílali si dopisy plné 



lásky s Faustmannovými a podobně, jako vy máte farní kostel svatého Vavřince, 

usadili se poblíž řeky svatého Vavřince v Montrealu. 

 

Dnes vzpomínáme na obyvatele Domašova z doby války, na pana faráře patera 

Cyrila Krejčího, na Faustmannovy a na mé rodiče. Jsem velmi šťastný, že zde 

mohu být osobně a vám všem poděkovat, s vděčností Bohu našemu Tatínkovi a 

Ježíšovi, našemu milému Spasiteli. Amen! 

 


